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Protokół
z posiedzenia Komisji Edukacji Kultury i Sportu

w dniu 7 maja 2012 roku.

obecni

1. Radny Andrzej Mentel przewodniczący komisji obecny
2. Radna Irena Owczarz obecna
3. Radny Dominik Penar obecny
4. Radny Sylwester Iwanowski obecny
5. Radny Marian Kita obecny
6. Radna Ewa Fronczek obecna
7. Radna Teresa Kocot obecna
8. Radna Renata Malinowska obecna

w posiedzeniu uczestniczyli 
Burmistrz Teresa Kosmala, Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz, Radny Ireneusz Gawroński, 
Prezes MCKS Renata Hilarowicz, Członek Zarządu MCKS Wojciech Niciarz.

Radny Andrzej Mentel: Witam Państwa na Komisji Edukacji Kultury i Spotu, dzisiejsze 
posiedzenie komisji poświęcone jest pismu rodziców skierowanemu do Burmistrza Miasta 
Czeladź z informacją dla Rady Miejskiej

Tomasz Michałek: Odczytuje pismo rodziców zawodników i zawodniczek MCKS Czeladź 
kierowane do Burmistrza Miasta w sprawie dofinansowania Miejskiego Czeladzkiego Klubu 
Sportowego.

Henryk Standio: Gdzie jest Pani Burmistrz.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Pani Burmistrz jest na  spotkaniu z interesantami, ale 
będzie na spotkaniu.

Lemanik Beata: Dlaczego największy klub w mieście, dostał w tym roku o 100. 000 zł mniej 
niż w latach ubiegłych, czy jest to spowodowane.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: W tym roku razem dotacji mieliśmy w wysokości 411. 
000 zł. Zgłosiło się 6 stowarzyszeń Klub Sportowy Górnik Piaski, Miejskie Czeladzki Klub 
Sportowy, Klub Sportów Walki, Akademia Piłki Nożnej i Czeladzkiego Stowarzyszenie 
Pomocy Osobom z Upośledzenie Psychoruchowym. Czeladzkiego Stowarzyszenie Pomocy 
Osobom z Upośledzenie Psychoruchowym dostało około 2000 zł, Klub Walki 1700 zł. 
Przeliczyliśmy wszystkie pieniądze i brakło nam na to, aby dać wszystkim w 100%, którzy o 
to prosili. Komisja Konkursowa oceniająca złożone oferty dokonuje oceny formalnej, 
merytorycznej i dokładne punkty. Biorąc pod uwagę ilość punktów przyznanych przez 
komisję i kwotę o jaką wnioskował klub, był robiony przelicznik. Przy MCKS, kwota 
wnioskowanej dotacji wynosiła 245.500 zł, nic nie zostało odjęte, ponieważ niebyło wniosku 
o obozy sportowe. Przeliczenie dało następującą kwotę, ponieważ z karty ocen klub dostał 
80% 196. 000zł. Akademia Piłki Nożnej złożyła dwa wnioski jeden na 89. 000 zł, odjęliśmy z 



tego 2.000 zł ponieważ, chcieli na obozy sportowe i zostało 87. 000 zł. Na imprezę sportową 
Nasze Euro 9.500 zgodnie z kartą oceny tu 80% a tu 81% w momencie jak przeliczyliśmy to 
wszystko te przeliczenia z kart ocen to dalej nam brakowało pieniędzy. Wobec tego 
zobaczyliśmy ile tych pieniędzy brakuje i wyszedł nam przelicznik 0.8  i tak przeliczyliśmy te 
kwoty dla wszystkich klubów. Zostało jeszcze 82.200 na małe granty, które są do 
wykorzystania i tak było wiadomo, że tych pieniędzy braknie. Klub składa ofertę na 
konkretne zadanie i klub MCKS złożył ofertę na 23 grupy, są to grupy naborowe. Do tej pory 
zarząd MCKS nie poinformował nas o tym, że likwiduje natomiast dał inny harmonogram 
wydatków dopasowywujący do pieniędzy, które są przyznane.

Wojciech Niciarz: Proszę przedstawić co to są te punkty i procenty. Skąd one się wzięły.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Jest karta oceny, której dokonuje komisja i w karcie 
oceny, która jest załącznikiem do zarządzenia burmistrza, jest maksymalna ilość 100 punktów
dokonuje się kryteria oceny formalnej, zgodność oceny z zasadami programu skuteczności 
celowości realizacji. Następnie cele zaspokajanie potrzeb współrealizacja, doświadczenie, 
partnerzy. Wkład własny był obliczany, który klub oferował, jako wkład pieniężny oraz 
wkład pozafinansowy do realizacji zadania Górnik Piaski dostał 20 punktów (20 punktów = 
od 30 do 50% kosztów zadania wkład własny). Górnik Piaski 19.590 zł wkładu finansowego i 
144.000 wkład osobowy. APN oferował 82.000 zł wkładu własnego i 9.000 wkładu 
osobowego. Natomiast MCKS 10.300 zł wkład finansowy i 4,500 wkład osobowy. Ten wkład 
finansowy i pozafinansowy deklarowany w ofercie, akurat w MCKS był najmniejszy.

Radny Andrzej Mentel: Prosiłbym Panią Burmistrz o wyjaśnienie dlaczego w MCKS był 
najmniejszy wkład finansowy.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Ja przedstawiłam to co było w ofercie. 

Prezes Klubu MCKS Renata Hilarowicz: W 2011 roku środki własne mieliśmy około 
21.000 zł, jednak my możemy wykazywać środki własne te, które wydatkujemy w trakcie 
korzystania z oferty. My wszystkie środki własne, możemy wykazywać te, które 
wydatkujemy w trakcie korzystania z oferty my praktycznie wszystkie środki własne 
wykorzystujemy od stycznia do lutego marca w zależności czasu kiedy dostajemy dotacje. W 
tym czasie, są rozgrywki halowe i wszystkie drużyny nasze grają i wszystkie nasze środki 
własne są wtedy wydatkowane. Wtedy tych środków nie możemy przedstawiać, bo mamy 
przedstawić te środki własne, które wydatkujemy w czasie, gdy jest oferta. Środki własne, 
pochodzą z opłat szkoleniowych, darowizny, transfery, składki, jeden procent z podatku.

Radny Ireneusz Gawroński: Chciałbym uzyskać informację na temat środków własnych 
Górnika Piaski i APN

Z- ca Prezesa Klubu Sportowego Górnika Piaski Dariusz Pietrzykowski: Środki własne 
pochodzą z darowizn i z przekazania 1 procenta podatku.

Tomasz Deresz: Czy ten współczynnik 0,8 został zastosowany we wszystkich przypadkach.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Tak, do kwot wnioskowanych były karty ocen z kart 
ocen wychodziło tam 80, 81, 85 punktów różnie. Tam był ten przelicznik pierwszy od 



głównej kwoty ilość punktów z karty oceny. Górnik Piaski był oceniony na 85 punktów, 
MCKS 80 i APN 80. Podsumowaliśmy wszystko i wyszła nam suma 328,00 ponieważ 

odjęliśmy 20% na małe granty. Suma wszystkiego wyszła 405,304. Od 405, 304 odjęliśmy 
324,000 i wyszło nam 80,345 zł i tyle nam brakło na wszystkich co stanowi 19,8 kwoty i 
znowu należało przeliczyć wskaźnik 0,8 kwoty, aby zmieścić się w tej kwocie 328,000.

Tomasz Deresz: Dlaczego zostało to odniesione do kwot wnioskowanych, dlaczego nie 
zostały wartości przeliczone dla kwot jakie są potrzebne klubowi, aby mógł się utrzymać. 
Dlaczego taki, duży spadek dla MCKS.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Wyszło to z przeliczeń, największy wzrost dotacji jest 
w APN ponieważ, w zeszłym roku miał, dotacje na poziomie minimalnym. Dlatego ponieważ 
nie ma pieniędzy, miasto jest bardzo zadłużone.

Wojciech Niciarz: Odbiegliśmy, od głównego tematu, klub jest zagrożony likwidacją 
ponieważ, jeżeli odliczymy koszty to zostaje 80.000 na działalność sportową. 

Halina Jakubkiewicz: Musimy mieć na uwadze dobro dzieci, a nie tylko pieniądze. 
Chciałbym zobaczyć jak komisja konkursowa zaopiniowała środki dla MCKS. Róbmy coś dla 
naszych dzieci.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Proszę złożyć wniosek o udostępnienie informacji 
publicznej. Proszę zwrócić uwagę na wkład własny  w wolontariat i wkład osobowy, jaki ma 
Klub Górnik Piaski to jest 144,000 zł. 

Halina Jakubkiewicz: Ten wkład własny, to jest kwestia przypadku, albo ktoś da albo nie da. 
Skupy my się na tym co wy możecie dać jeszcze MCKS.

Prezes Klubu MCKS Renata Hilarowicz: Na rozgrywki nie możemy napisać małego grant, 
ponieważ to jest ujęte w ofercie.

Tomasz Michałek: Jaka kwota została przeznaczona na małe granty w 2011 i 2012.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: W tym roku na małe granty jest przeznaczone 80.000 
zł.

Tomasz Michałek: W ubiegłym roku była to kwota 21,000 zł i była to kwota 
niewykorzystana. Dlaczego wiec Pani Burmistrz mając doświadczenie tego roku podwyższa 
tą kwotę.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: W ubiegłym roku w rozliczaniu nastąpiły zmiany w 
ustawie. Sprawdzę to i wtedy dam konkretną odpowiedź.

Tomasz Deresz: Szukam środków, za pomocą których ten klub będzie mógł funkcjonować.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Klub sportowy nie jest instytucją, jest to 
stowarzyszenie opartym na dobrowolnym działaniu również na działaniu wolontariatu, nie 



jest obowiązkiem gminy, utrzymywanie w całości klubu sportowego, ponieważ nikogo na to 
nie stać. 

Tomasz Michałek: Jest to niepokojące to, o czym pani mówi, ponieważ MCKS nie 
koncentruje się na sporcie kwalifikowanym gdzie, mówić możemy od dużych pieniądzach, 
także dużych możliwościach pozyskiwania środków własnych. Koncentruje się na pracy z 
młodzieżą, jakie to ma znaczenie dla dzieci i miasta.

Mieszkaniec Kocot: Jesteście państwo, dość liczną grupa, która tutaj przybyła, jeżeli klub ma 
kłopoty to powinniście państwo pomóc, niestety sytuacja w budżecie jest taka jaka jest i 
trzeba pomóc finansowo. Normalnym zwyczajem jest, że jeżeli dziecko uprawia jakąś 
dyscyplinę sportu, to rodzice powinni ponieść koszty dodatkowe. Klub jest dysponentem tych 
środków i on powinien określić wielkość tych opłat. 

Tomasz Michałek: Niestety wszystkich nie stać na to, większość tych dzieci pochodzi z 
domów niezamożnych, których wydatek 20, 30 zł jest bardzo dużym wydatkiem.

Radny Irena Owczarz: Ponad 30.000 zł idzie a administracje, może to by było jakieś 
rozwiązanie ponad 30.000 idzie na administracje, to są środki z przeznaczeniem na rozwijanie 
kultury fizycznej i sportu. Albo administracja, jako wolontariat.

Wojciech Niciarz: Te koszty administracyjne to jest sekretarka, która ogarnia sprawy tych 
osób, a pozostałe koszty to wolontariat.
Izabela Łaska: Ja sobie nie wyobrażam sytuacji, takiej gdzie musielibyśmy 
wyselekcjonować, dzieci rodziców, których na to stać, a których nie stać. My już bardzo dużo 
płacimy za nasze dzieci, składamy się na wpisowe, dowozimy ich na rozgrywki, kupujemy im 
dresy, stroje sportowe.

Radna Renata Malinowska: Miesiąc temu uczestniczyłam w szkoleniu, które dotyczyło 
organizacji współpracy gmina, przedsiębiorca, organizacje pozarządowe, stowarzyszenia. 
Chciałbym zapytać ile państwo odbyliście takich szkoleń, są to szkolenia organizowane za 
pieniądze unijne.

Prezes Klubu MCKS Renata Hilarowicz: Od dwóch lat uczestniczymy w szkoleniach 
Funduszu Inicjatyw Obywatelskich w zeszłym roku złożyliśmy wniosek o dotacje z FIO, 
zostaliśmy bardzo ładnie ocenieni. W tym roku również złożyliśmy wniosek nie mamy 
jeszcze odpowiedzi, aktywnie uczestniczymy w tego typu szkoleniach. Myślę, że będąc 
członkiem takiego stowarzyszenia, starałam bym się robić więcej.

Radna Teresa Kocot: Prosiliśmy o to, aby wypowiedzieli się przedstawiciele klubów.

Z- ca Prezesa Klubu Sportowego Górnika Piaski Dariusz Pietrzykowski: Na 
administracje w zeszłym roku wydaliśmy 2500 zł na księgowość z dotacji z własnych 
środków 3800 zł.



Prezes APN Przemysław Szałański: Księgowość prowadzi jedne z rodziców więc jest to 0 
zł dla nas, nie wydaliśmy z dotacji na administrację. W ubiegłym roku mieliśmy około 30.000 
dotacji z czego około 80.000 udało nam się uzyskać z innych różnych środków.

Tomasz Michałek: Jeden etat dla sekretarki, która prowadzi sprawy klubu nie wydaje mi się 
przerostem sprawy nad treścią. 

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Ja ani Pani Burmistrz nie jesteśmy przeciwko MCKS, 
wyszło jak wyszło z obliczeń matematycznych wyliczeń.

Radny Sylwester Iwanowski: Należy wysnuć konstruktywne wnioski, jak klub ma 
przetrwać w tym roku, jest to klub wielosekcyjny gdzie księgowość jest troszkę inna niż w 
przypadku dwóch pozostałych klubów.

Radny Andrzej Mentel: Chciałbym, aby Pani Burmistrz przedstawiła nam w formie 
tabularycznej jakie środki dotacyjne otrzymywały te trzy kluby, które funkcjonowały i 
funkcjonują teraz jakie były to kwoty.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Górnik Piaski 98,985 zł w tym roku 105,000 zł, MCKS 
250, 200 w tym roku 157, 200 ZŁ. APN 30.000 teraz dwie ofert razem 62.200 zł.

Radny Andrzej Mentel: MCKS wnioskował o realną kwotę, o taką jaką wykorzysta w 2011 
roku zdając sobie sprawę, że kwota jaka jest do podziału to 300.000 zł.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Każdy z klubów wnioskował o realną kwotę taką jaką 
wydawał w ubiegłym roku. Jakieś kryteria musimy przejąć, jakiekolwiek kryteria byśmy 
przyjęli one nie zadowolą wszystkich odbiorców ponieważ to jest nie możliwe.

Tomasz Michałek: Klub CKS istnieje ponad 80 lat jako jedyny w nazwie ma Miejski 
Czeladzki Klub Sportowy.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: My nie możemy patrzeć na nazwę klubu, na każdą 
ofertę musimy odpowiedzieć, nazwa tu nie ma nic do rzeczy.

Radny Ireneusz Gawroński: Kiedy Pani Prezes MCKS będzie mogła przedstawić 
informacje, ile przeznacza Pani na poszczególne dyscypliny sportowe.

Prezes Klubu MCKS Renata Hilarowicz: Przygotuje się i przedstawię taka informację.

Radny Ireneusz Gawroński: Proponuje aby spotkały się trzy kluby i przeanalizowały to, 
może nie jest potrzebne aby, w Czeladzi były 3 drużyny piłki nożnej.

Wojciech Niciarz: Konstruowanie planu wydatków oparte jest o ścisłe przepisy to nie jest 
tak, że popełniliśmy jakiś błąd, że nie zostało to rozliczone, tutaj jest wszystko policzone.

Radny Andrzej Mentel: Czy zarząd rozważa, które drużyny nie będą zgłoszone do 
rozgrywek lub, które nie będą mogły trenować.



Wojciech Niciarz: Z tego co obliczyliśmy środków na utrzymanie drużyn wystarczy nam do 
miesiąca stycznia.

Radny Ireneusz Gawroński: Chciałbym, aby ten sport w Czeladzi funkcjonował, może nie 
w takiej formie jak Państwo by chcieli, czy jak Państwo to proponują, ponieważ to będzie 
trudne do realizacji. Pan przedstawił tutaj wiele pomysłów tylko na dzisiaj w naszym mieście 
nie realnych, ale myślę, że jakiś konsensus będzie można osiągnąć.

Tomasz Michałek: Nie wiem, które propozycje zgłaszane przeze mnie według Pana Radnego 
były nierealne. Chcielibyśmy aby klub przyjął swoje stanowisko i przedstawił je Pani 
Burmistrz, aby realistycznie spojrzeć na możliwości finansowe i znalezienie rozwiązania z tej 
sytuacji.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Były takie wnioski komisji, aby konkursy były 
ogłaszane wcześniej. Jestem otwarta na współpracę. 

Tomasz Michałek: Dostrzegam dobrą wolę w poszukiwaniu rozwiązań doraźnych w tym 
roku jak i tych dotyczących roku przyszłego. Pierwsza propozycja to organizacja spotkania i 
między klubem, a Pani Burmistrz i przyjęcie oficjalnego stanowiska. Propozycja druga, aby 
realistycznie spojrzeć na możliwości finansowe w tym zakresie i znaleźć odpowiednie 
rozwiązania tej sytuacji. 

Radny Andrzej Mentel: Komisja Edukacji wnioskowała o to, aby oferty konkursowe były 
tak rozpisane, żeby zadania mogło być realizowane od 1 stycznia do 31 grudnia. 

Radny Andrzej Mentel: Czy takim rozwiązaniem jesteście państwo usatysfakcjonowani.
Jeżeli będą takie rozstrzygnięcia to zaproszę państwa  na kolejną komisje.

Wojciech Niciarz: Czy w ogóle możliwe jest otrzymanie pierwszej transzy dotacji w 
styczniu.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Pieniądze na początku roku mamy dopiero wtedy, gdy 
spływają one z dywidendy i z podatków więc od razu ich nie ma.

Radna Renata Malinowska: Proszę o to, aby stowarzyszenia podjęły bardziej kreatywne 
działania w tym celu.

Radna Irena Owczarz: Niepokoją mnie te proporcje finansowe trenerów wobec 
administracji MCKS.

Radny Andrzej Mentel: Naprawdę ciężko jest zebrać składki od niektórych dzieci ponieważ 
rodzice ich nie mają na to pieniędzy. Dajmy możliwość dzieciom trenować. 

Roman Standio: Mówi się, że jest kryzys w Polsce tylko, że APN dostał większą dotacje, a 
MCKS mniejszą.

Radny Sylwester Iwanowski: Mam nadzieje, że dalej będzie tak konstruktywnie i, że te 
wnioski pomogą w celu podjęcia decyzji.



Burmistrz Teresa Kosmala: Zapraszam rodziców do zapoznania się z ustawa wolontariacie i 
organizacjach pożytku publicznego, ponieważ to nie jest tak, że to jest takie tylko 
rozdawnictwo środków finansowych.

Wojciech Niciarz: Średnia płaca trenera wynosi 230 zł miesięcznie, co nie wystarcza na 
koszt dojazdu do pracy.

Radny Andrzej Mentel: Zamykam posiedzenie komisji.

Protokołował    Przewodniczący 
Krystian Załęczny Komisji Edukacji Kultury i Sportu 

     Andrzej Mentel


